
Dagsorden og referat til skolebestyrelsesmødet tirsdag d. 10.12.24. kl. 18.00-20.30 

 
 

 
Deltagere:  Catrine S. Jespersen, Berit Toft Hasselstrøm, Iben Bødker, Thea Mukai, Søren Lund-Olsen, Jacob Froulund 
Nørmølle, Helle Servé, Ajmal Dawar (8a), Søren Marcussen, Klavs Heltoft, Lone Grosen  

Fraværende: Pil Birkefeldt Møller Pedersen, Aya Wael Matar (8c), Irene Bak 
 
Referent: Klavs Heltoft 

 Dagsorden 
Hvad handler punktet om, og er det til orientering 
(O), drøftelse (D) eller beslutning (B) 

Tid Referat 
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, konklusion på 
beslutning, angivelse af evt. ansvarlig og evt. deadline. 

Ansvar 
 

1. Velkommen og sang. 
 

18.00 Happy Xmas (War is Over) Thea/ Søren 

2. Godkendelse af referat fra d. 11.11.24. (B) 
 

18.05 Godkendt  Thea 

3. Godkendelse af dagsorden. (B) 
Her nævnes også punkter til evt. 
 

-  Godkendt Thea 

4. Nyt fra ledelsen (O) 
 

18.10 Skolen arbejder i år under hovedoverskriften: 
”Fællesskaber”. Under denne paraply fokuseres 
der på flere indsatser: 
- Venskabsklasser 
- Fælles Fodslaw (0.-5. årg. inddrages nu også) 
- Klassefællesskabet og marginalisering 
- Faglig løft – samlet indsats fra skolens vejledere 
- Mellemformer 
 
Kantinen: 
Der arbejdes på ændret fysisk udtryk, så det bliver 
mere imødekommende og ”ungt”  
 
De ansattes APV er nu tilgængeligt for personalet. 
Arbejdsmiljøgrupperne bearbejder denne i januar/ 
februar måned. 
Vedtagne indsatsområder fremlægges for 
bestyrelsen på et senere SB-møde 
 
Forsøgsordning om gratis skolemad. 
Hasle Skole har mulighed for at blive udpeget og 
ønsker at deltage, såfremt Aarhus Kommune 
bliver udvalgt kommune. Det aftales, at Jacob og 
Thea på vegne af skolebestyrelsen, skriver til Børn- 
og Unge chefen for vores skoleområde: Stefan 
Møller Christiansen. 
 

Ledelsen 

5. Nyt fra SFO (O) 
Dette bliver et fast nyt punkt. 
Til orientering er nuværende 
samarbejdsaftale mellem SFO og 
skolebestyrelse vedlagt som bilag. 
 

18.20 I SFO-tiden (efter undervisningen) er der i 
gennemsnit 16 pædagoger til stede. 
I perioder suppleres disse med studerende i 
praktik. 
 
SFO er organiseret som et fællesskab med en 
fælles aktivitetsplan, hvor børnene har mulighed 
for selv at vælge aktiviteter. 
SFO organiserer aktiviteterne, så der tilbydes 
forskelligartede samværsformer. 
 
Grundlæggende står SFO på 3 ben: 
- Kreative aktiviteter 

Søren 



- Udeliv 
- Idrætsaktiviteter 
 
Personalet er tilknyttet både undervisning og SFO. 
Udgangspunktet er, at en fuldtidsansat i 
gennemsnit har 11 lektioner om ugen placeret i 
undervisningen. 
 
De fleste pædagoger er tilknyttet en bestemt 
klasse (klassepædagog).   
Derudover understøtter pædagogerne de kreative 
fag (f.eks. håndværk og design), forestår motorik, 
motion og bevægelse (0. årg.) og understøtter 
skolebiblioteket. 
 
En ændret organisering af SFO-tiden er under 
overvejelse, hvor pædagogerne får større 
tilknytning til de børn, de er klassepædagoger for. 
 
SFO´ens forældreråd består af 5 medlemmer. 
Forældrerådets forretningsorden revideres i 
overensstemmelse med skolebestyrelsens. 
 
Referatet af forældrerådsmøder lægges på 
skolens hjemmeside. Til mødet efterspørges 
muligheden for at disse også lægges på Aula som 
skolebestyrelsens. 
 
Klassepædagogen afholder hvert år i forbindelse 
med skole/hjemsamtalerne børnesamtaler. 
 
Samarbejdsaftale mellem skole og SFO 
præsenteret for bestyrelsen på et kommende 
møde.  

6. Nyt fra medarbejdere (O) 
 

18.35 Fællesskaber 
De nye strukturer med venskabsklasser fungerer 
godt. Både elever og lærere giver positive 
tilbagemeldinger. 
 
Indsatsen ”Fælles Fodslaw” har haft en positiv og 
hurtig effekt. Det har resulteret i en større fælles 
samlet forståelse og opmærksomhed blandt 
personalet, som udmønter sig hos eleverne. 
Derudover har årgangene fundet anledning til at 
formuleret fælles regler gældende for de enkelte 
årgangene. 
 
Skolefesten 
6. årg. øver pt. musical i forbindelse med 
skolefesten. Eleverne er vældig optaget af dette. 
Dette resulterer nødvendigvis i afbrydelser af den 
skemalagte undervisning. 
Bestyrelsen appellerer til, at der i fremtiden er 
højere grad af information til forældre om, hvad 
der forventes af de medvirkende elever. (tøj, 
tidspunkt for prøver mv.) 
 
Øget samarbejde med Klub2teket: 
Klub2tekets medarbejdere tilbyder at deltage i de 
ældste elevers skolefest.  De var også med sidste 
år og er selvfølgelig meget velkomne. 
 

Irene og 
Helle 



Brobygning: 
Elever besøger andre uddannelser så som SOSU- 
og gartner skoler. Dette er et godt initiativ, som 
bestyrelsen gerne ser udbygget. 
 
Fodboldturnering for de ældste elever: 
Turneringen foregår i 12-frikvarteret. Aktiviteten 
planlægges og afvikles af de ældste elever, der er 
”trivselsledere”.  
Mange elever er meget begejstret for denne 
aktivitet.  
 
 

7. Nyt fra elevrådet (O) 18.45 Der er pt. afholdt 2 møder 
 
Inspektørboligen 
De mindste elever er bekymrede over, at 3.-
årgangsaktiviteterne i inspektørboligen 
nedlægges. Aktiviteterne nedlægges dog ikke, 
men flyttes efter nytår og frem til sommer til lokale 
212. Årsagen er, at inspektørboligen i stueplan 
skal anvendes til klasselokale for skolens ældste 
specialklasse (9c) 
Der er dog initiativer i gang, så muligvis både 
specialklassen og 3. årg. kan anvende lokalet. 
Information til forældre og elever gives besked 
snarest. 
 
Aktiviteter for 6.-9. årg. i 10-frikvarteret har også 
haft til huse i inspektørboligen. Disse er flyttet til 
idrætsklubbens lokaler.  
Der er informeret om dette til de berørte forældre 
og elever. 
 
Kulturdag 
Eleverne har ønske om igen af afvikle en 
kulturdag.  
Dagen har været debatteret i skolens 
forretningsudvalg. Hvis en sådan skal realiseres 
bør formen gentænkes. 
Der gives snarest en tilbagemelding til elevrådet.  
 

Elevrådsrep 
 

8. Skolefoto (O) 
Der er indgået aftale med 
www.rosenfeldt.nu  
 

18.55 En arbejdsgruppe under skolebestyrelsen har 
indgået en ny aftale.  
Skolen binder sig i fremtiden kun til ét år ad 
gangen. Aftalen er gældende fra næste skoleår. 
Vi forventer bedre kvalitet og større serviceniveau. 

Catrine og 
Søren 

9. Vi får lidt lækkert at spise – det er jo snart 
jul…  
Imens vi spiser, taler vi på tværs om, 
hvorfor det er godt at have sit barn på 
Hasle skole? 
 

19.00 Flg. fordele blev fremlagt: 
- En lokal skole  
- Sikkert at sende sit barn af sted om morgenen 
- Skolen er et naturligt lokalt samlingspunkt 
- Børn bor tæt på sine klassekammerater 
- Hasle Skole har en mangfoldig elevgruppe 
- Pædagogisk personale har et højt fagligt og 
didaktisk niveau 
- Skolens musikprofil 

Ledelsen 

10. Forældrearbejdsdag (D) 
Der er indkommet forslag om mulig 
forældrearbejdsdag som vi kender det fra 
dagtilbuddene. 
Vi drøfter det kort. 

19.20 Det er som udgangspunkt ikke lovligt for forældre 
at udføre håndværksmæssige arbejder på 
kommunal ejendom. Legeredskaber er desuden 
underlagt særlige sikkerhedsmæssige 
bestemmelser og må kun opsættes af 
certificerede firmaer.  

Thea 

http://www.rosenfeldt.nu/


Men der er en gråzone, hvor det kan være muligt 
for forældre at bidrage. Det kunne være tømme 
sandkasser og fylde nyt sand i og luge i bedene, 
rydde op eller lign. 
Hvis ledelsen bliver opmærksomme på 
situationer, der egner sig til inddragelse af 
forældre, vil den have muligheden in mente. 

11. Fremlæggelse af ny forretningsorden og 
årshjul. (D) 
Både forretningsorden og årshjul er 
vedlagt som bilag 

19.30 Jacob gennemgik de overordnede tanker bag 
forslaget. Bestemmelser, som i forvejen er 
beskrevet i styrelsesvedtægten, er udeladt. 
 
End videre er flg. bl.a. ændret/tilføjet 
- Procedure for godkendelse og offentliggørelse af 
referat 
- Bestyrelsesformanden behandler sager mellem 
møder og skal efterfølgende forelægge disse for 
bestyrelsen på kommende møde. 
- Suppleanter indtræder først, når et andet 
medlem udtræder. 
- Det Pædagogiske Råd, som omtales, består af 
alle pædagogiske medarbejdere på skolen. 
- Strukturen til valg er tilføjet 
 
Suppleanter er valgt for en 2-årig periode 
Medlemmers valgperiode på 4 år tilføjes teksten 
 
 
Forretningsordenen vedtages endeligt på 
kommende møde. 
 
Der er end videre ifølge styrelsesvedtægten 
mulighed for, at bestyrelsen kan beslutte at 
invitere andre til at deltage i et møde, når der 
behandles spørgsmål af særlig interesse for dem. 
Dette kan også omfatte deltagelse i nedsatte 
arbejdsgrupper.  
Bestyrelsen vil i hvert enkelt tilfælde beslutte i 
hvilken udstrækning, der vil gøres brug af 
ovenstående. 
 
Forslag til årshjul fremlagt. Opgaverne i årshjulet 
suppleres løbende med andre igangværende 
sager. 
Årshjulet debatteres på kommende møde 
 
I tidligere referat fremgår det, at der er nedsat en 
arbejdsgruppe vedr. fondssøgning bestående af 
Catrine og Pil. Der sås tvivl om denne 
arbejdsgruppe reelt er blevet nedsat. 
Fondansøgninger er end videre en meget 
tidskrævende proces, der kræver tæt samarbejde 
med skolens ledelse. Ledelsen har svært ved at 
afsætte tid til dette. Arbejdsgruppen nedlægges 
derfor. 
Der lægges op til, at bestyrelse og ledelsen i hvert 
enkelt tilfælde i aktuelle sager tager stilling til en 
evt. fondsansøgning. 
 

Jacob 

12. Indkomne beskeder i skolebestyrelsens 
postkasse (O) 

20.00 Ingen 
 
Alle skolebestyrelsens medlemmer skulle nu have 
adgang til postkassen (fejlen fundet      ) 

Catrine 



13. Referat og kommunikation til forældre (O) 
 

20.05 Catrine udarbejder forslag til ”teaser”, som 
anvendes, når referatet udsendes. 
 
Ledelsen sørger for, at alle suppleanter gøres 
opmærksom på de ændrede regler ift. indtræden i 
bestyrelsen, og at valgperioden er for 2 år. 

Catrine 

14. Evt. (O) 
 

20.15 Ulykkeshåndtering (første hjælp)  
Opmærksomheden henledes på, at ulykkessikring 
er en del af fælles mål for det timeløsefag 
”Færdselslære”.  
Der er formuleret del-kompetence mål, der skal 
være opfyldt efter 3., 6. og 9. klasse. 
Skolen vil være opmærksom på dette. 
Skolens personale (lærere og pædagoger) 
gennemgår hver 2. år et kursus i første hjælp for 
bl.a. at sikre, at kompetencerne til ovenstående er 
opdaterede.  
 
 
Skolefesten d. 5/2 og 6/2: 
Det planlæggende arbejde er i fuld gang, og der 
lægges op til, at dele af skolefestens struktur 
ændres.  
Der gives bl.a. mulighed for fælles spisning for 
forældre og elever i klasserne for 0.-3. årg. og 4.-6 
årg. (tidligere fremsat som forslag af bestyrelsen).  
 
Nyt idrætsudstyr: 
Iben har indgået aftaler om, at skolen gratis kan 
afhente brugt idræts-udstyr: 
- 2 stk. mindre trampetter (udendørs) 
- 1 stk. floorball sæt. 
- Fitnessredskaber (udendørs) 
- Desuden har Iben indgået aftale om et eksternt 
tilskud på 30.000.- til finansiering af belægning 
multibanen ud for Kantinen. Samlet udgift er 
anslået til 80.000.-. Det bør overvejes om den 
resterende udgift på 50.000.- skal afsættes i 
skolens budget for 2025. 
 

Thea 

 


